

Terms and Conditions

The Library provides access to digitized documents strictly for noncommercial educational, research and private purposes and makes no warranty with regard to their use for other purposes. Some of our collections are protected by copyright. Publication and/or broadcast in any form (including electronic) requires prior written permission from the Library.

Each copy of any part of this document must contain there Terms and Conditions. With the usage of the library's online system to access or download a digitized document you accept there Terms and Conditions.

Reproductions of material on the web site may not be made for or donated to other repositories, nor may be further reproduced without written permission from the Library

For reproduction requests and permissions, please contact us. If citing materials, please give proper attribution of the source.

Imprint:

Director: Mag. Renate Plöchl

Deputy director: Mag. Julian Sagmeister

Owner of medium: Oberösterreichische Landesbibliothek

Publisher: Oberösterreichische Landesbibliothek, 4021 Linz, Schillerplatz 2

Contact:

Email: [landesbibliothek\(at\)ooe.gv.at](mailto:landesbibliothek(at)ooe.gv.at)

Telephone: +43(732) 7720-53100

Kirchweih e.

Im Jahre 1674 am 11. Juny wurden von dem Fürstbischofe zu Gurk, Polycarp von Kuenburg die zwey ersten Seitenaltäre, *) und am 12. August desselben Jahres die ganze Kirche sammt dem Hochaltare von Seiner Hochfürstl. Gnaden selbst feierlichst eingeweiht. Nach vollendeten Weihungs-Ceremonien übertrug Hochstderselbe das Hochwürdigste Gut, das Gnadenbild aber Abt Edmund zu St. Peter in feierlicher Prozession aus der hölzernen Kapelle, die dann weggerissen wurde, in die neugeweihte Kirche.

Stiftungsurkunde.

Sobald der Kirchenbau angefangen hatte, war Erzbischof Max Gandolph sorgfältig bedacht, dieses marianische Gotteshaus auf ewige Zeiten mit Priester zu versehen. Da er aber ein ganz besonderer Gönner des Benediktiner-Ordens war, so hat er sich entschlossen, dasselbe diesem Orden einzuverleiben.

*) Die vier letzten Seitenaltäre wurden später errichtet, und im Jahre 1679 den 3. Oktober vom Fürstbischofe zu Chiemsee, Johann Franz, Grafen von Preysing eingeweiht.